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P R O T O K Ó Ł  NR 82.2022 

 

wspólnego posiedzenia: Komisji Budżetu, Gospodarki, Rolnictwa i Ochrony 

Środowiska, Komisji Rewizyjnej, Komisji Skarg, Wniosków i Petycji, oraz Komisji 

Oświaty, Kultury, Sportu i Zdrowia Rady Miejskiej Gminy Osieczna  

w dniu 24 listopada 2022 roku 

 

 

Porządek obrad: 
1. Otwarcie.  

2. Odczytanie porządku obrad.  

3. Przyjęcie protokołu wspólnego posiedzenia komisji Rady Miejskiej Gminy Osieczna.  

4. Przyjęcie protokołu ostatniego posiedzenia Komisji Oświaty, Kultury, Sportu i Zdrowia Rady 

Miejskiej Gminy Osieczna.  

5. Zaopiniowanie projektu uchwały budżetowej Gminy Osieczna na 2023 r.  

6. Wolne głosy i wnioski.  

7. Zakończenie obrad.  

 

 

Ad. 1. Otwarcie. 

Przewodniczący Komisji Budżetu, Gospodarki, Rolnictwa i Ochrony Środowiska Rady 

Miejskiej Gminy Osieczna Pan Jarosław Glapiak: 

Otworzył wspólne posiedzenie komisji Rady Miejskiej Gminy Osieczna oraz powitał 

wszystkich obecnych.  

We wspólnym posiedzeniu komisji uczestniczy 15 (piętnastu) Radnych. 

Lista obecności członków wspólnego posiedzenia komisji Rady Miejskiej Gminy Osieczna 

stanowi załącznik nr 1 do niniejszego protokołu. 

Ad. 2. Odczytanie porządku obrad. 

Przewodniczący Komisji Budżetu, Gospodarki, Rolnictwa i Ochrony Środowiska Rady 

Miejskiej Gminy Osieczna Pan Jarosław Glapiak: 

Odczytał porządek obrad: 
1. Otwarcie.  

2. Odczytanie porządku obrad.  

3. Przyjęcie protokołu wspólnego posiedzenia komisji Rady Miejskiej Gminy Osieczna.  

4. Przyjęcie protokołu ostatniego posiedzenia Komisji Oświaty, Kultury, Sportu i Zdrowia Rady     

Miejskiej Gminy Osieczna.  

5. Zaopiniowanie projektu uchwały budżetowej Gminy Osieczna na 2023 r.  

6. Wolne głosy i wnioski.  

7. Zakończenie obrad.  

Uwag nie zgłoszono - Przewodniczący obrad stwierdził, że komisje będą obradowały według 

przedstawionego powyżej porządku obrad. 

Ad. 3. Przyjęcie protokołu wspólnego posiedzenia komisji Rady Miejskiej Gminy 

Osieczna.  

Przewodniczący Komisji Budżetu, Gospodarki, Rolnictwa i Ochrony Środowiska Rady 

Miejskiej Gminy Osieczna Pan Jarosław Glapiak: 

Przeprowadził głosowanie w sprawie przyjęcia protokołu wspólnego posiedzenia komisji Rady 

Miejskiej Gminy Osieczna. 

W głosowaniu udział wzięło 15 członków stałych komisji Rady Miejskiej. 

Wyniki głosowania: za – 15, przeciw – 0, wstrzymujących się – 0. 
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Protokół został przyjęty jednogłośnie. 

Ad. 4. Przyjęcie protokołu ostatniego posiedzenia Komisji Oświaty, Kultury, Sportu                        

i Zdrowia Rady Miejskiej Gminy Osieczna.  

Przewodniczący Komisji Oświaty, Kultury, Sportu i Zdrowia Rady Miejskiej Gminy 

Osieczna Pan Robert Skrzypek: 

Przeprowadził głosowanie w sprawie przyjęcia protokołu ostatniego posiedzenia Komisji 

Oświaty, Kultury, Sportu i Zdrowia. 

W głosowaniu udział wzięło 7 członków przedmiotowej Komisji. 

Wyniki głosowania: za – 7, przeciw – 0, wstrzymujących się – 0. 

Protokół został przyjęty jednogłośnie. 

Ad. 5. Zaopiniowanie projektu uchwały budżetowej Gminy Osieczna na 2023 r.  

Przewodniczący Komisji Budżetu, Gospodarki, Rolnictwa i Ochrony Środowiska Rady 

Miejskiej Gminy Osieczna Pan Jarosław Glapiak: 

Powiedział, że projekt budżetu, zgodnie z przepisami, wszyscy otrzymali w odpowiednim 

czasie. Można było się z nim zapoznać.  

Zapytał Pana Burmistrza, czy chciały zabrać głos w tym punkcie.   

Burmistrz Gminy Osieczna Pan Stanisław Glapiak:  

Przedstawił w formie prezentacji główne założenia projektu budżetu na rok 2023. 

Informował o przewidywanych dochodach w wysokości 42.972.824,86 zł, wydatkach                      

w wysokości 49.279.456,63 zł oraz deficycie, który figuruje w kwocie 6.306.632,57 zł.                           

Dodał, że stan finansów Samorządu Gminy Osieczna na koniec roku 2022 pozwoli                                  

na zbilansowanie tego deficytu z własnych zasobów. Następnie Pan Burmistrz przedstawił 

porównanie tych danych w latach 2022-2023, strukturę dochodów i wydatków w roku 2023, 

wg źródeł pochodzenia, najważniejsze zadania zaplanowane na rok 2023 oraz zestawienie 

przychodów i rozchodów budżetu. 

Prezentacja budżetu Gminy Osieczna na 2023 rok stanowi załącznik nr 2 do niniejszego 

protokołu.  

Przewodniczący Komisji Budżetu, Gospodarki, Rolnictwa i Ochrony Środowiska Rady 

Miejskiej Gminy Osieczna Pan Jarosław Glapiak: 

Podziękował za przedstawioną prezentację i rozpoczął dyskusję nad projektem budżetu. 

Radny Rady Miejskiej Gminy Osieczna Pan Przemysław Skowronek: 

Zapytał, czy jest możliwość otrzymania tej prezentacji. 

Burmistrz Gminy Osieczna Pan Stanisław Glapiak: 

Odpowiedział, że tak - prezentacja zostanie wysłana. 

Przewodniczący Rady Miejskiej Gminy Osieczna Pan Roman Lewicki: 

Zapytał Pana Burmistrza, czy w związku z aktualną sytuacją w Polsce i na świecie, przy 

projektowaniu budżetu zostały poczynione jakieś oszczędności w stosunku do roku 2022.                      

Czy zostały podjęte decyzje, które skutkują pomniejszeniem wydatków. 

Burmistrz Gminy Osieczna Pan Stanisław Glapiak: 

Odpowiedział, że rok 2023 pokazuje sytuację budżetową Samorządu nie w kontekście rok                    

do roku, ale w kontekście kilkunastu lat naszych wspólnych działań. W przekonaniu Burmistrza 

racjonalizm działań spowodował, że sytuacja Samorządu pozwala na pewien ostrożny 

optymizm, mimo niezwykle skomplikowanej, trudnej i nieprzewidywalnej przyszłości. 

Jeżeli chodzi o działania inwestycyjne dzięki pomocy Państwa możemy funkcjonować                           

w „podobnej prędkości” i taki mamy plan na 2023 rok.  

Burmistrz dopowiedział, że trzy najdroższe inwestycje kanalizacyjne, które łącznie będą 

kosztować 18.500.000 zł przewidują, że w roku 2023 skonsumują 4.500.000 zł naszych 

wydatków bieżących, natomiast całą pule 14.000.000 zł, które z Polskiego Ładu otrzymaliśmy 

na te zadania będziemy finansować w roku 2024. W wydatkach majątkowych jest                       

7.000.000 zł, które mogłyby się pojawić gdyby płatność w ramach promes z BGK była                       
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np. w grudniu 2023 r. Propozycja Wykonawcy, którą zaakceptowaliśmy jest taka, żeby 

pierwszą transzę (poza tymi 4.500.000 zł), czyli 7.000.000 zł wykonawca otrzymał w styczniu 

2024 r. Zatem o 7.000.000 zł wydatków inwestycyjnych wyniku przesunięcia płatności nie 

pokazujemy tego w budżecie 2023 r., co by w sposób bardzo istotny podwyższyłoby wskaźniki 

inwestycyjne. Pozostałe inwestycję są w zdecydowanej większości kontynuacją zadań, które 

rozpoczęliśmy, czy też tych, o których już w roku 2022 mówiliśmy, czyli pumptracki, 

fotowoltaika, budowa dróg lokalnych, czy dokończenie budowy dróg na Stanisławówce, 

kolejnych dużych zadań inwestycyjnych nie planujemy. Sfera wydatkowa, czyli utrzymanie 

bieżące naszych jednostek, tj. coroczne zapewnienie dobrego funkcjonowania i niezwykle 

istotny aspekt – zmiana wynagrodzeń całego zespołu pracowników, których to wynagrodzenie 

zależy m.in. od decyzji Państwa Radnych. W związku z inflacją ok. 18% proponuje się wzrost 

wynagrodzeń do 11%. Są dwa aspekty tej propozycji: pierwszy to próba nadążenia za inflacją, 

drugi wynika z polityki kadrowej jaką prowadzimy, tj. oszczędnej etatyzacji, można porównać 

nasz Urząd do porównywalnych urzędów z naszego regionu. Poza tym w związku z brakiem 

atrakcyjności wynagrodzeń, coraz częściej urzędy borykają się z tym, że pojawiają się wakaty, 

a urzędników nie ma.  

Przewodniczący Rady Miejskiej Gminy Osieczna Pan Roman Lewicki: 

Powiedział, że jeżeli dobrze zrozumiał to całość płatności z Polskiego Ładu będzie w roku 

2024, w budżecie roku 2023, po stronie przychodów nie mamy tego wpisanego. 

Burmistrz Gminy Osieczna Pan Stanisław Glapiak: 

Odpowiedział, że tak. Nie jest to uwzględnione ani w dochodach, ani w wydatkach. 

Przewodniczący Rady Miejskiej Gminy Osieczna Pan Roman Lewicki: 
Powiedział, że wydatki majątkowe mamy zaprojektowane na poziomie około 15.500.000 zł, 

następnie zapytał, ile z tej kwoty to są nasze środki, a ile zewnętrzne.  

Burmistrz Gminy Osieczna Pan Stanisław Glapiak: 

Powiedział, że Pani Skarbnik to sprawdzi i podczas posiedzenia dzisiejszej komisji przekażemy 

odpowiedź. 

Przewodniczący Rady Miejskiej Gminy Osieczna Pan Roman Lewicki: 

Odnośnie wynagrodzeń, które Pan Burmistrz proponuje podnieść – powiedział, że łatwiej 

byłoby decydować, gdyby wiadomo było ile się zarabia. Poprosił o informację, jaki jest rozkład 

zarobków – ile mamy pracowników zarabiających netto: poniżej 4.000 zł, ile zarabiających                     

od 4.000 zł do 8.000 zł, a ile powyżej 8.000 zł. Chciałby też wiedzieć, ile ta podwyżka będzie 

kosztować. Przewodniczący stwierdził, że jeśli wzrost wynagrodzeń ma zniwelować skutki 

inflacji to jest za tym, aby widniał zapis „o 11%”. Ponieważ zapis „do 11%” to przyzwolenie 

na to, że Pan Burmistrz może dać jednemu pracownikowi 2%, a innemu 11%. Jeżeli będzie 

zapis „o 11%” Pan Burmistrz będzie zobligowany do tego, aby każdemu dać 11%.  

 

Salę obrad opuściła Pani Radna Paula Juskowiak. 

 

Burmistrz Gminy Osieczna Pan Stanisław Glapiak: 

Wyjaśnił, że zapis „do 11%” oznacza, że wszystkie jednostki będą mogły dysponować kwotą 

wzrostu funduszu wynagrodzeń rok do roku „do 11%”.  

Od zawsze tak było, że kierownik jednostki organizacyjnej, miał możliwość dowolności, która 

sprowadza się na końcu do tego, aby regulacja płac w skali jednostki wyniosła średnio 11%.  

Jeżeli mamy dwóch pracowników jeden może otrzymać 5%, a drugi 17% i średnią mamy 11%. 

Nie każdy pracownik ma tak samo ważny i porównywalny zakres obowiązków, ponadto 

pracownicy swoje czynności wykonują lepiej lub gorzej m.in. stąd biorą się różnice                                     

w wynagrodzeniu. Burmistrz zwrócił uwagę na to, że w naszych jednostkach jest wielu 

pracowników (np. pracowników obsługowych), którzy zarabiają w takich okolicach, że wzrost 
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minimalnej płacy, będzie powodował wzrost wynagrodzeń około 17,7% - również wtedy 

wskaźnik 11% w ramach danej jednostki musi być zachowany.  

Przewodniczący Rady Miejskiej Gminy Osieczna Pan Roman Lewicki: 

Stwierdził, że Pan Burmistrz wnosi o to, aby fundusz wynagrodzeń wzrósł średnio o 11%,                          

a kwotę rozdzieli, wg uznania. Powiedział, że rozdziela zarządzanie wynagrodzeniem                             

na co dzień (w sensie takim, że jeżeli ktoś więcej lub lepiej pracuje może otrzymać dodatek)      

od podwyżki z powodu inflacji. Inflacja dotknęła tak samo słabego pracownika jak i lepszego.  

Burmistrz Gminy Osieczna Pan Stanisław Glapiak: 

Odpowiedział, że być może są kierownicy, którzy dają równy wskaźnik procentowy wszystkim 

pracownikom, bez względu na ocenę, ale to nie jest jego filozofia.  

To 11% wynika m.in. z tego, że mamy wysoka inflację, gdyby akcentować to pojęcie dosłownie 

antyinflacje zaproponowałby podwyżkę 18%. 

Przewodniczący Rady Miejskiej Gminy Osieczna Pan Roman Lewicki: 

Powiedział, że będziemy musieli wygenerować podwyżkę dla nauczycieli o 7,8%.  

Czy uważa Pan Burmistrz, że tam widnieje zapis do 7,8 %, czy o 7,8%. 

Burmistrz Gminy Osieczna Pan Stanisław Glapiak: 

Odpowiedział, że nie uchwala podwyżki dla nauczycieli.  

Przewodniczący Rady Miejskiej Gminy Osieczna Pan Roman Lewicki: 

Zaproponował, aby w budżecie zapisać „o 11%”. 

Burmistrz Gminy Osieczna Pan Stanisław Glapiak: 

Odpowiedział, że pracownik, który zarabia mniej może otrzymać 15%, natomiast ten, który 

zarabia więcej np. 7%. Wskazówka, że ma to być „o 11%” nie oznacza wyrównania 

wynagrodzeń, bo dysproporcja jest i będzie. Od zawsze tak było, że od kierowników zależy to, 

jakie podwyżki otrzymają pracownicy w ramach tej puli i tak powinno być.    

Przewodniczący Rady Miejskiej Gminy Osieczna Pan Roman Lewicki: 

Zapytał, jaki jest skutek finansowy tych podwyżek oraz ile osób ona dotknie. 

Burmistrz Gminy Osieczna Pan Stanisław Glapiak: 
Wspomniał, że, jest po rozmowach z gronem wójtów/burmistrzów z naszego Powiatu                                   

i  propozycje zmiany wynagrodzeń uśredniając – sięgają wskaźnika 11%.  

Jeżeli chodzi o wzrost kwotowy wyniesie on około 600.000 zł.  

Przewodniczący Rady Miejskiej Gminy Osieczna Pan Roman Lewicki: 

Powiedział, że pozostaje przy swoim zdaniu – inflacja dotknęła wszystkich.  

Burmistrz Gminy Osieczna Pan Stanisław Glapiak: 
Powiedział, że antyinflacyjnie 11% nie oznacza, że każdy tyle otrzyma, byłoby to zaprzeczenie 

jakichkolwiek oddziaływań kierownika motywujących do pracy coraz lepszych pracowników. 

Przewodniczący Rady Miejskiej Gminy Osieczna Pan Roman Lewicki: 

Powiedział, że jeżeli pracownik, który zarabia 8.000 zł otrzyma 15% podwyżki antyinflacyjnej 

to otrzyma 1.200 zł, a jeżeli ten, który zarabia 4.000 zł dostanie 5 % to otrzyma 200 zł.  

Burmistrz Gminy Osieczna Pan Stanisław Glapiak: 
Odnosząc się do tego, że jeden pracownik zarabia 8.000 zł, a drugi 4.000 zł i każdy otrzyma 

11% to różnica w zarobkach się zwiększy. Natomiast, kiedy z decyzji kierownika ten,                            

co zarabia 8.000 zł otrzyma 2% a ten, który zarabia 4.000 zł otrzyma 15% to „nożyce” zbliżą 

się do siebie. 

Przewodniczący Rady Miejskiej Gminy Osieczna Pan Roman Lewicki: 

Powiedział, że pod koniec stycznia poprosi, o to, aby Pan Burmistrz pokazał, jakie dał 

podwyżki na konkretnych stanowiskach.   

Burmistrz Gminy Osieczna Pan Stanisław Glapiak: 

Odpowiedział, że jeżeli podwyżka zostanie uchwalona to wykaże 11% w skali całego zespołu, 

skonsultuje się z mecenasem i anonimowo przekaże informację, na pewno nie stanowisko                   

po stanowisku. Burmistrz poprosił, aby Przewodniczący nie wkraczał w jego kompetencje.    
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Przewodniczący Rady Miejskiej Gminy Osieczna Pan Roman Lewicki: 

Odpowiedział, że nie wkracza w kompetencje.  

Dodał, że ma obowiązek i prawo kontrolować gospodarkę finansową.  

Wiceprzewodniczący Rady Miejskiej Gminy Osieczna Pan Mirosław Forszpaniak: 

Powiedział, że odnośnie regulacji wynagrodzeń, nie zgadza się z Przewodniczącym. 

Nieważne, jak nazwiemy te podwyżki, średnia będzie wynosić 11%, a decyzja należy                           

do decydenta, czyli prezesa firmy, dyrektora, czy burmistrza.  

Radny Rady Miejskiej Gminy Osieczna Pan Przemysław Skowronek: 

Zapytał, z jakiego działu będą przeznaczone pieniądze na podwyżkę wynagrodzeń - mamy 

deficyt. 

Burmistrz Gminy Osieczna Pan Stanisław Glapiak: 

Odpowiedział, że z budżetu Gminy, ze strony dochodowej. Nie można wskazać konkretnego 

działu dochodowego, z którego te pieniądze weźmiemy. Będą one pochodziły z dochodów 

bieżących, na pewno nie z dofinansowania zewnętrznego.  

Przewodnicząca Komisji Rewizyjnej Rady Miejskiej Gminy Osieczna Pani Renata 

Helińska: 

Dodała, że jeżeli jest wygospodarowana nadwyżka budżetowa to, aby można było ją 

skonsumować w innych latach, musi być wykazany deficyt, inaczej oznaczałoby to,                                         

że nadwyżka z poprzednich lat „wyparowała w powietrze”. Trzeba wykazać deficyt, który nie 

jest równoważny z zaciągnięciem kredytu.   

Burmistrz Gminy Osieczna Pan Stanisław Glapiak: 

Odpowiedział, że tak. Żałujemy, że nie można tego wprost wykazać.   

Przewodniczący Rady Miejskiej Gminy Osieczna Pan Roman Lewicki: 

Wtrącił, że na końcu ta nadwyżka jest w dokumentach wykazana.  

Przewodniczący Komisji Budżetu, Gospodarki, Rolnictwa i Ochrony Środowiska Rady 

Miejskiej Gminy Osieczna Pan Jarosław Glapiak: 

Powiedział, że najważniejsze jest to, że nasz budżet stać na tak wysoką podwyżkę dla 

pracowników. 

Przewodniczący Rady Miejskiej Gminy Osieczna Pan Roman Lewicki: 

Powiedział, że cieszy się, że nas stać na taką podwyżkę. Wystąpienie dotyczyło zapisu, który 

powoduje, że jedna osoba może otrzymać 1% podwyżki, a inna osoba może otrzymać więcej 

niż 11%, bo tak działa średnia. Zapowiedział, że poprosi o informację ile osób zarabia                             

w przedziałach poniżej 4.000 zł, od 4.000 zł do 8.000 zł oraz powyżej 8.000 zł i pod koniec 

stycznia również poprosi o takie zestawienie, by wiedzieć ile zarabiają osoby, które otrzymały 

od Pana Burmistrza uchwaloną przez Radę podwyżkę antyinflacyjną. 

Burmistrz Gminy Osieczna Pan Stanisław Glapiak: 

Odpowiedział, że przygotujemy takie zestawienie. 

Przy zaproponowanej puli podwyżki, premiowanie pracy pracownika wynikające z oceny 

kierownika będzie jak zawsze podstawą.   

Następnie Burmistrz odpowiedział na pytanie, które zadał wcześniej Pan Przewodniczący 

Roman Lewicki dotyczące wydatków majątkowych ze źródeł zewnętrznych i naszych 

dochodów bieżących – z wyliczeń wynika, że uwzględniając Polski Ład, dofinansowanie unijne 

na budowę ścieżek na Letnisku, budowę pumptracka oraz 15% wydatków na odnawialne źródła 

energii (OZE), które planujemy wydać na fotowoltaikę to na przyszły rok przewidujemy udział 

zewnętrznych dochodów w wysokości ponad 2.534.000 zł, a pozostałe wydatki majątkowe                    

są z naszych dochodów bez zewnętrznego dofinansowania, o dodatkowych środkach, które 

będą wpływać będziemy Wysoką Radę informować. 

Przewodniczący Rady Miejskiej Gminy Osieczna Pan Roman Lewicki: 

Podsumował wypowiedź Burmistrza, mówiąc, że mniej więcej 12.500.000 zł jest ze środków 

własnych. 
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Przewodnicząca Komisji Rewizyjnej Rady Miejskiej Gminy Osieczna Pani Renata 

Helińska: 

Zadała pytanie o dochody w dziale rolnictwo i leśnictwo – w ubiegłym roku mieliśmy ujęte 

wpływy z różnych dochodów na poziomie 580.000 zł, a w tym roku 220.000 zł, z czego                         

to wynika (tj. zapisane na 7 stronie projektu).   

Skarbnik Gminy Osieczna Pani Bogna Kaźmierczak: 

Powiedziała, że w ubiegłym roku planowaliśmy większy zwrot z rozliczenia podatku VAT,                    

z korekt, które co roku robimy. Póki co w tym roku nie przewidujemy takich wpływów – 

mówimy o paragrafie 0970.  

Przewodnicząca Komisji Rewizyjnej Rady Miejskiej Gminy Osieczna Pani Renata 

Helińska: 

Zapytała o wpływy z tytułu podatków od osób fizycznych i prawnych – czy można się 

spodziewać wyższej kwoty w związku z ogólnym wzrostem wynagrodzeń. 

Burmistrz Gminy Osieczna Pan Stanisław Glapiak: 
Odpowiedział, że projekt uchwały budżetowej zawiera wiele założeń, które są potem 

weryfikowane przez trwające w ciągu roku rozwiązania, więc może też tak być.  

W przypadku odpisów z PIT-u mamy mechanizm uśredniania, bez względu na gospodarkę                      

i to ile ludzie zarabiają. W tym roku były to równe kwoty każdego miesiąca.  

Radny Rady Miejskiej Gminy Osieczna Pan Przemysław Skowronek: 

Zadał pytanie dotyczące działu 710 Działalność usługowa (strona 14 projektu budżetu) mamy 

tam plany zagospodarowania przestrzennego, zaplanowane jest 80.000 zł – ile planów jest 

przewidzianych do sporządzenia w roku przyszłym i na jakie tereny. 

Sekretarz Gminy Osieczna Pan Sławomir Kosmalski: 

Odpowiedział, że mamy opracowywany plan dotyczący Trzebani związany z Zakładem 

Termicznego Przekształcania Odpadów oraz plan zagospodarowania w Świerczynie. 

Radny Rady Miejskiej Gminy Osieczna Pan Przemysław Skowronek: 

Powiedział, że w tym samym dziale mamy zadania z zakresu geodezji i kartografii 

przeznaczone środki to 2.500 zł i rozumie, że są to koszty administracyjne. Z jakiego działu 

będą finansowane zadania takie jak wykonanie mapy do celów projektowych i projekty 

budowlane.  

Sekretarz Gminy Osieczna Pan Sławomir Kosmalski: 

Odpowiedział, że tego typu wydatki finansowane są bezpośrednio z inwestycji, dla których                   

te wykonania są niezbędne. 

Radny Rady Miejskiej Gminy Osieczna Pan Przemysław Skowronek: 

Zapytał o rozdział 75022 Rady gmin (miast i miast na prawach powiatu) przewidziana kwota 

to 276.300 zł, z czego: 233.000 zł to są diety, jest tam również wymieniony zakup usług 

pozostałych za 35.000 zł – czego to dotyczy.  

Burmistrz Gminy Osieczna Pan Stanisław Glapiak: 
Odpowiedział, że są to napisy do nagrań z obrad sesyjnych, które zamieszczamy na stronie.  

Radny Rady Miejskiej Gminy Osieczna Pan Przemysław Skowronek: 

Powiedział, że w następnym rozdziale Urzędy gmin (miast i miast na prawach powiatu) mamy 

wydatki takie jak zakup: energii, usług remontowych i zdrowotnych suma przewidzianej kwoty 

wynosi 330.545 zł, co mieści się w zakupach usług pozostałych za 350.000 zł. 

Burmistrz Gminy Osieczna Pan Stanisław Glapiak: 
Odpowiedział, że sklasyfikowane w tym paragrafie wydatki, są to takie wydatki, których nie 

można sklasyfikować m.in. umowy z firmami np. usługi informatyczne, zagospodarowanie 

odpadów – jeżeli mamy doprecyzować przewidywane kwoty na inne zadania to oczywiście 

taką informację przekażemy. 

Radny Rady Miejskiej Gminy Osieczna Pan Przemysław Skowronek:  
Powiedział, że jeżeli jest taka możliwość to poprosi o tę informację. 
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Na zakończenie dopytał o dotację do Centrum Kultury i Biblioteki, mamy zaplanowany 

wydatek w wysokości 950.000 zł – na co będą przeznaczone te pieniądze. 

Burmistrz Gminy Osieczna Pan Stanisław Glapiak: 
Odpowiedział, że dotacja podmiotowa dla CKiB jest przeznaczona na dwa organizmy 

działające w ramach tego podmiotu, czyli na działalność kulturalną i biblioteczną.  

Radny Rady Miejskiej Gminy Osieczna Pan Przemysław Skowronek: 

Dopytał, czy ta kwota przewidziana jest tylko na działalność Centrum, czy również                                   

na organizowane imprezy np. takiego typu jak „wianki”. 

Burmistrz Gminy Osieczna Pan Stanisław Glapiak:   
Sprecyzował swoją odpowiedź - dodał, że w tej kwocie mieści się również organizacja imprez. 

Obejmuje ona cały zakres działania i wydatkowania zadań, które przez tą instytucję są 

realizowane.  

Przewodnicząca Komisji Rewizyjnej Rady Miejskiej Gminy Osieczna Pani Renata 

Helińska: 

Powiedziała, że w wydatkach, w dziale: Gospodarka mieszkaniowa zaplanowany jest zakup 

gruntów. Zapytała, czy wiadomo konkretnie. 

Burmistrz Gminy Osieczna Pan Stanisław Glapiak:   
Odpowiedział, że to miejsce, jak każde w projekcie budżetu przewiduje wartości, które są 

później korygowane przez nasze działania. 

Informował, że planowane są dwa wykupy: 

1) wykup dotyczy działki o powierzchni 600 m2, tj. działki graniczącej z działką Zespołu 

Szkół w Kąkolewie, na której to zostanie pobudowana instalacja fotowoltaiczna. 

Jesteśmy po rozmowach z jej właścicielami (bo jest to współwłasność), którzy za ten 

grunt oczekują kwoty 50.000 zł, tj. około 83 zł za 1 m2, 

2) wykup dotyczy budowy ujęcia wody we Frankowie, będą to dwie działki, łączna 

powierzchnia tych działek to 4000 m2. Właściciele tego gruntu oczekują 220.000 zł,                 

co oznacza 55 zł za 1 m2.     

Jeżeli Państwo Radni przyzwolą na kolejne kroki, będziemy to procedować. Dodał, że mamy 

jeszcze trwające postępowanie dotyczące wykupu gruntu pod ujęcie wody na Stanisławówce. 

Właścicielowi tej działki zaproponowano kwotę 100 zł za 1 m2. Następnie Pan Burmistrz 

poprosił Wysoką Radę o delegację, aby móc realizować te dwa wykupy gruntów i wykonać 

istotne inwestycje.  

Przewodniczący Komisji Budżetu, Gospodarki, Rolnictwa i Ochrony Środowiska Rady 

Miejskiej Gminy Osieczna Pan Jarosław Glapiak: 

Zapytał, czy ktoś chciałby zabrać głos, wyrazić swoją opinię odnośnie tej kwestii.  

Przewodnicząca Komisji Rewizyjnej Rady Miejskiej Gminy Osieczna Pani Renata 

Helińska: 

Powiedziała, że jej zdaniem przedstawione kwoty są adekwatne do kwot rynkowych.  

Przewodniczący Komisji Oświaty, Kultury Sportu i Zdrowia Rady Miejskiej Gminy 

Osieczna Pan Robert Skrzypek: 

Dopytał, czy jest porozumienie z Właścicielem działki na Stanisławówce, gdzie były 

wykonywane odwierty. 

Burmistrz Gminy Osieczna Pan Stanisław Glapiak:   
Powiedział, że to dopiero procedujemy. Jesteśmy na początku tej drogi, trwają negocjację.  

Przewodniczący Komisji Budżetu, Gospodarki, Rolnictwa i Ochrony Środowiska Rady 

Miejskiej Gminy Osieczna Pan Jarosław Glapiak: 

Przeszedł do zaopiniowania propozycji Pana Burmistrza zapytał, kto jest za wykupem gruntów. 

W głosowaniu udział wzięło 14 członków stałych komisji Rady Miejskiej. 

Wyniki głosowania: za – 14, przeciw – 0, wstrzymujących się – 0. 
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Jednogłośnie pozytywnie zaopiniowano wykup działek zaproponowanych przez Pana 

Burmistrza. 

Przewodniczący Rady Miejskiej Gminy Osieczna Pan Roman Lewicki: 

Dopytał o wpływy ze sprzedaży nieruchomości. Czy planujemy jakąś sprzedaż.  

Burmistrz Gminy Osieczna Pan Stanisław Glapiak:   
Powiedział, że aktualnie planujemy sprzedać dwie działki jedną w Świerczynie i drugą                            

w Grodzisku oraz lokal w Osiecznej. Przewidywany wpływ ze sprzedaży, tj. bez mała                   

300.000 zł.                    

Przewodniczący Rady Miejskiej Gminy Osieczna Pan Roman Lewicki: 

Powiedział, że na stronie 41 w części opisowej projektu budżetu w ramach wydatków                               

i zakupów inwestycyjny zaplanowano realizację następujących zadań i pierwszy zapis jest dość 

enigmatyczny, tj. budowa chodnika przy drodze gminnej od posesji 3 do 13. Zapytał, jakiej 

miejscowości to dotyczy. 

Burmistrz Gminy Osieczna Pan Stanisław Glapiak:   
Odpowiedział, że jest to zapisane w funduszach sołeckich. Dotyczy miejscowości Miąskowo. 

Przewodniczący Rady Miejskiej Gminy Osieczna Pan Roman Lewicki: 

Zapytał o chodnik w Osiecznej wraz z infrastrukturą w kwocie 250.000 zł.  

Burmistrz Gminy Osieczna Pan Stanisław Glapiak: 

Odpowiedział, że jest to chodnik od ul. Okulickiego, przy obwodnicy.  

Cały czas mamy tu kwestię przygotowywania dokumentów i projektowania.   

Przewodniczący Rady Miejskiej Gminy Osieczna Pan Roman Lewicki: 

Powiedział, że Pan Burmistrz Kuśnierek ostatnio wspominał o kolizji energetycznej.                                

Czy to „rodzi” jakieś konsekwencje finansowe po naszej stronie. 

Burmistrz Gminy Osieczna Pan Stanisław Glapiak:   
Powiedział, że tak i pewnie będzie to nie mała kwota.  

Przewodniczący Rady Miejskiej Gminy Osieczna Pan Roman Lewicki: 

Dopytał, czy w tej zaplanowanej kwocie się zmieścimy. 

Burmistrz Gminy Osieczna Pan Stanisław Glapiak:   
Odpowiedział, że byłby bardzo odważny gdyby to potwierdził.  

Przewodniczący Rady Miejskiej Gminy Osieczna Pan Roman Lewicki: 

Powiedział, że w projekcie mamy zaplanowaną przebudowę dróg gminnych za 1.500.000 zł. 

Zapytał, co jest planowane w ramach tego budżetu. 

Sekretarz Gminy Osieczna Pan Sławomir Kosmalski: 

Odpowiedział, że jest tu ujęty zakup wyrobów betonowych dla naszej brygady, która te drogi 

utwardza. 

Burmistrz Gminy Osieczna Pan Stanisław Glapiak:   
Dopowiedział, że nasz Samorząd złożył 3 (trzy) wnioski w ramach przebudowy dróg 

śródpolnych i jak otrzymamy dofinansowanie resztę trzeba będzie dołożyć z naszego budżetu.                                       

Na przebudowę drogi z Kątów (Maciejewo) w stronę Ziemnic (Górka) do granicy z Gminą 

Krzywiń. Ta droga śródpolna łącząca Maciejewo z Ziemnicami jest przedzielona drogą, która 

należy do Gminy Krzywiń. Pierwszy etap, który chcemy wykonać w ramach tego zadania jest 

od Kątów (Maciejewo) do tej granicy z Gminą Krzywiń, tj. około 800 m. Kolejna proponowana 

przez nas przebudowa to jest odcinek od Łoniewa do Grodziska (tzw. aleja kasztanowców)                     

i ostatnia droga w ramach tego programu to rejon ul. Poziomkowej w Kąkolewie. 

Przewodniczący Rady Miejskiej Gminy Osieczna Pan Roman Lewicki: 

Przedstawił swoją prośbę/wniosek do Państwa Radnych – mówił, że próbował namówić Pana 

Burmistrza do dwóch rzeczy, ale spotkał się z odmową.  

1. Poprosił, aby rozważyć, czy w naszym dobrze wyglądającym budżecie nie znaleźć 

środków na chodnik przy ulicy Frankiewicza w Osiecznej. Wspomniał, że od Pana 

Burmistrza usłyszał, że chodnik będzie po drugiej stronie, ale czy to jest zły pomysł 
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żeby przedłużyć chodnik na tej ulicy i zrobić przejście do CKiB. Powiedział, że nie 

wie, kiedy może wnieść taką poprawkę do projektu budżetu, która będzie formalnie 

przegłosowana. Jeżeli Radni uważają, że to jest marnotrawienie pieniędzy                            

to poprosi o taką odpowiedź. Powiedział, że na sesji budżetowej wniesie poprawkę, 

by znaleźć 10.000 zł, aby rozpocząć prace projektowe nad tym zadaniem. 

2. Przedstawił swój pomysł włączenia części Wojnowic do Osiecznej, od którego                    

Pan Burmistrz odstąpił. Powiedział, że mamy absurdalną sytuację, w której część 

miasta Osieczna nazywa się Wojnowice i warto rozpocząć pracę nad tym, aby ten 

fragment miasta był Osieczną.  

 

Salę obrad opuścił Pan Radny Marek Kozak. 

 

Burmistrz Gminy Osieczna Pan Stanisław Glapiak:   
Powiedział, że są to Wojnowice przy granicy z Osieczną. 

Przewodniczący Rady Miejskiej Gminy Osieczna Pan Roman Lewicki: 

Zapytał, czy w takim razie normalne jest to, że następnie trzeba jechać kilka kilometrów przez 

pola do drugich Wojnowic. 

Burmistrz Gminy Osieczna Pan Stanisław Glapiak:   
Odpowiedział, że takie sytuacje występują także w innych samorządach oraz w kilku innych 

miejscach naszej Gminy. 

Przewodniczący Rady Miejskiej Gminy Osieczna Pan Roman Lewicki: 

Powiedział, że zrozumiałby i przyjąłby ten argument gdyby Wojnowice zaczynały się przy 

Osiecznej i nadal trwały, a nie ponownie zaczynały się za kilka kilometrów. 

Burmistrz Gminy Osieczna Pan Stanisław Glapiak:   
Powiedział, że w tej sprawie podjął taką a nie inną decyzję, a wracając do tematu chodnika 

przyznał Panu Przewodniczącemu rację. Jesteśmy w trakcie przebudowy ciągu, którego jeszcze 

nie ma od ul. Okulickiego właśnie w tę stronę centrum Osiecznej. Ta dobudowa pewnie kiedyś 

nastąpi, ale w tym czasie nie jest koniecznie potrzebna.  

Przewodniczący Rady Miejskiej Gminy Osieczna Pan Roman Lewicki: 

Powiedział, że chętnie poznałby zdanie Państwa Radnych. 

Radny Rady Miejskiej Gminy Osieczna Pan Zbigniew Forszpaniak: 

Zapytał, czy jest możliwość, aby zrobić z drogi wojewódzkiej zjazd na to osiedle i postawić 

znak Wojnowice. Mamy osiedle, na które nie można dojechać z drogi wojewódzkiej tylko 

trzeba wjechać najpierw do Osiecznej. 

Sekretarz Gminy Osieczna Pana Sławomir Kosmalski: 

Na etapie uzgadniania planu miejscowego Wielkopolski Zarząd Dróg Wojewódzkich nie 

uzgodnił zjazdu, również nie było zgody Konserwatora Zabytków.  

Przewodniczący Rady Miejskiej Gminy Osieczna Pan Roman Lewicki: 

Stwierdził, że m.in. dlatego powinna to być część Osiecznej, a Pan Burmistrz uważa inaczej.  

Radny Rady Miejskiej Gminy Osieczna Pan Zbigniew Forszpaniak: 

Powiedział, że temat ten był podejmowany na zebraniu z mieszkańcami Wojnowic – uczestnicy 

zebrania byli zdecydowanie na „nie”, opowiadali się za tym, aby zostawić to tak jak jest.    

Przewodniczący Rady Miejskiej Gminy Osieczna Pan Roman Lewicki: 

Powiedział, że wzorem poprzedniego roku prosi, aby wśród wydatków budżetowych 

przeznaczyć 10.000 zł na Stowarzyszenie Hospicjum Domowe Kolory.  

Burmistrz Gminy Osieczna Pan Stanisław Glapiak:   
Odpowiedział, że jeśli zdążymy zawrzemy to w autopoprawce, a jeśli nie to w styczniu 

wprowadzimy to zadanie. 

 

Salę obrad opuścił Pan Radny Jakub Kolberg.  
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Przewodniczący Rady Miejskiej Gminy Osieczna Pan Roman Lewicki: 

Zapytał o żłobki, powiedział, że żłobki w 2023 roku mają kosztować 780.000 zł,                                           

a we wpływach finansowych z tego tytułu jest kwota 530.000 zł.  

Licząc wpływ w przypadku pełnej obsady dzieci w żłobkach w żaden sposób nie wychodzi taka 

kwota.     

Burmistrz Gminy Osieczna Pan Stanisław Glapiak:   
Odpowiedział, że w tej kwocie ujęte są też wpływy za wyżywienie. 

Przewodniczący Rady Miejskiej Gminy Osieczna Pan Roman Lewicki: 

Dopytał o liczbę dzieci uczęszczających do żłobków, jest problem z rekrutacją i koszty rosną. 

Burmistrz Gminy Osieczna Pan Stanisław Glapiak: 
Odpowiedział, że w Osiecznej mamy 11 (jedenaścioro) dzieci, a w Kąkolewie 7 (siedmioro). 

Koszty obsługi są zadaniem własnym Gminy, w przypadku przedszkoli mamy dotację rządową, 

a w przypadku żłobków istotne wpłaty rodziców. 

Dodał, że można zmniejszyć opłaty rodziców, ale zwiększy się w ten sposób dopłata 

samorządu. Aktualna sytuacja na rynku jest taka, że samorządy zaczną zwiększać odpłatność 

za żłobki.   

Przewodniczący Rady Miejskiej Gminy Osieczna Pan Roman Lewicki: 

Zaproponował, aby spojrzeć na to w ten sposób, że jeśli opłata za pobyt dziecka jest wyższa to 

dzieci jest mniej i koszty są wyższe. 

Burmistrz Gminy Osieczna Pan Stanisław Glapiak: 
Powiedział, że obsada żłobka nie jest zadowalająca, ale funkcjonujemy dalej, nie przewiduje 

się tego, by jeden, czy drugi żłobek zamknąć.  

Przewodniczący Rady Miejskiej Gminy Osieczna Pan Roman Lewicki: 

Powiedział, że na funkcjonowanie Szkolnego Schroniska Młodzieżowego Morena w budżecie 

zaplanowane jest 450.000 zł, a wpływy są w wysokości 300.000 zł. 

Burmistrz Gminy Osieczna Pan Stanisław Glapiak: 

Odpowiedział, że wpływy oszacowane są w oparciu o istniejącą grupę uchodźców ukraińskich, 

na którą otrzymujemy dofinansowanie w wysokości 70 zł za 1 osobodzień, jest też udział 

subwencji oświatowej. Mamy jednak inny problem – brak dyrektora. Każdego tygodnia 

podejmujemy próby rozwiązania tej trudnej sytuacji. Trzy konkursy były bezskuteczne, 

również próby powołania potencjalnych kandydatów na stanowisko dyrektora jak na razie się  

nie powiodły. 

 

Salę obrad opuścił Pan Radny Robert Jarczewski. 

 

Przewodniczący Rady Miejskiej Gminy Osieczna Pan Roman Lewicki: 

Powiedział, że trudnością w konkursach okazały się uprawnienia. Zapytał, czy w przypadku 

powierzenia obowiązków pełnienia funkcji dyrektora te uprawnienia też muszą być. 

Burmistrz Gminy Osieczna Pan Stanisław Glapiak: 

Odpowiedział, że tak. Aktualnie wymagane jest min. 2 lata funkcji kierowniczej i uprawnienia 

oświatowe, jeżeli nie chcemy stracić subwencji.   

Przewodniczący Rady Miejskiej Gminy Osieczna Pan Roman Lewicki: 

Zapytał, czy Gminny Zakład Komunalny jest wyjęty z kręgu podmiotów, o których mówiliśmy 

w kontekście podwyżek wynagrodzeń oraz czy mamy informację, czy ta Spółka przewiduje 

antyinflacyjne podwyżki.   

Burmistrz Gminy Osieczna Pan Stanisław Glapiak: 

Powiedział, że takie podwyżki też tam będą.  

Przewodniczący Komisji Budżetu, Gospodarki, Rolnictwa i Ochrony Środowiska Rady 

Miejskiej Gminy Osieczna Pan Jarosław Glapiak: 
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Zapytał, czy są jeszcze pytania do projektu budżetu, ponieważ pytań nie zgłoszono, 

Przewodniczący przeprowadził głosowanie w sprawie zaopiniowania projektu budżetu Gminy 

Osieczna na 2023 rok – zapytał, kto jest za pozytywnym zaopiniowaniem tego projektu. 

W głosowaniu udział wzięło 11 członków stałych komisji Rady Miejskiej. 

Wyniki głosowania: za – 11, przeciw – 0, wstrzymujących się – 0. 

Projekt budżetu został jednogłośnie (11 głosami „za”) pozytywnie zaopiniowany. 

Ad. 6. Wolne głosy i wnioski. 

Przewodniczący Komisji Budżetu, Gospodarki, Rolnictwa i Ochrony Środowiska Rady 

Miejskiej Gminy Osieczna Pan Jarosław Glapiak: 

Zapytał, kto chciałby zabrać głos w tym punkcie. 

Przewodniczący Komisji Oświaty, Kultury, Sportu i Zdrowia Rady Miejskiej Gminy 

Osieczna Pan Robert Skrzypek:  

Zapytał, czy wiadomo skąd i jaki węgiel będzie w ramach preferencyjnego zakupu węgla. 

Sekretarz Gminy Osieczna Pan Sławomir Kosmalski: 

Odpowiedział, że procedura jest w toku. Otrzymaliśmy umowę Spółki Skarbu Państwa, 

kolejnym etapem będzie zakup węgla, jaki to będzie węgiel, kiedy i gdzie będzie do odbioru 

jeszcze nie wiemy, nieoficjalnie mówi się, że będzie to Ostrów Wlkp.   

Przewodniczący Rady Miejskiej Gminy Osieczna Pan Roman Lewicki: 

Powiedział, że otrzymał pismo od Przewodniczącego Zarządu Osiedla Miasta Osieczna Pana 

Bogdana Nowakowskiego z prośbą, aby na najbliższą sesję wprowadzić głosowanie nad 

uchwalonym wczoraj przez Zarząd Osiedla Miasta Osieczna Planu odnowy miejscowości 

Osieczna. Zapytał, czy do wtorku zdążymy to wprowadzić, w ślad za tym musi być uchwała 

Rady Miejskiej. 

Burmistrz Gminy Osieczna Pan Stanisław Glapiak: 
Odpowiedział, że postaramy się to wprowadzić. Będziemy informować.   

Przewodniczący Komisji Oświaty, Kultury, Sportu i Zdrowia Rady Miejskiej Gminy 

Osieczna Pan Robert Skrzypek:  

Dopytał o kwestię przebudowy chodnika w Kątach. 

Burmistrz Gminy Osieczna Pan Stanisław Glapiak: 
Powiedział, że budujemy chodnik od Maciejewa w stronę obwodnicy, z pomiarów wynika,                    

że na ten czas chodnik będzie wybudowany na długości 170 mb.   

Ad. 7. Zamknięcie obrad. 

Przewodniczący Komisji Budżetu, Gospodarki, Rolnictwa i Ochrony Środowiska Rady 

Miejskiej Gminy Osieczna Pan Jarosław Glapiak: 

Z powodu wyczerpania porządku obrad zamknął wspólne posiedzenie komisji Rady Miejskiej 

Gminy Osieczna. 

 

 

 

       Protokołowała             Przewodniczący  

                                                                Komisji Budżetu, Gospodarki,                                                                                      

Rolnictwa i Ochrony Środowiska         

     Marta Skorupka        

                   

            Jarosław Glapiak 


